
EKONOMICKÁ KOMISE AKADEMICKÉHO SENÁTU 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

Zápis č. 06/2024 (17) 

ze zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně 

konaného dne 18. června 2024 od 8:00 hodin 

v zasedací místnosti č. 514 budovy U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

 

Přítomni: Mgr. Eliška Káčerková, Ph.D., Ing. et Ing. Jiří Konečný, Ph.D., Ing. Martin Mikeska, Ph.D.,  

prof. Ing. Jiří Mlček, Ph.D., doc. Ing. Petr Novák, Ph.D., doc. Mgr. Zuzana Pátíková, Ph.D., 

Ing. Radomila Soukalová, Ph.D., prof. Ing. Michal Staněk, Ph.D., Ing. Tomáš Sysala, Ph.D. 

 

Omluveni: Mgr. Lucie Cejpek Blaštíková, Ph.D., Mgr. Michal Navrátil, Ing. Jan Strohmandl, Ph.D. 

 

 

Celkem přítomno: 9 členů EK 

 

Hosté: prof. Mgr. Milan Adámek, Ph.D., Ing. Silvie Vodinská, Mgr. Lenka Drábková, Ph.D., 

prof. Ing. Roman Čermák, Ph.D., doc. Ing. Michal Pilík, Ph.D., Mgr. Josef Kocourek, Ph.D.,  

doc. Ing. Jiří Vojtěšek, Ph.D., Mgr. Libor Marek, Ph.D., doc. Ing. Zuzana Tučková, Ph.D. 

 

Program:    

      

1. Jednání EK AS UTB s děkany fakult k počtům přijímaných studentů pro následující ak. rok ve 

vztahu k průměrné hodnotě KEN. 

2. Mzdová koheze. 

3. Různé. 

 

Zasedání EK zahájil a řídil předseda EK prof. Staněk. Přivítal přítomné a informoval, že je přítomno  

9 členů ekonomické komise a ta je tímto usnášeníschopná. 

 

Ad 1) Jednání EK AS UTB s děkany fakult k počtům přijímaných studentů pro následující ak. rok. 

Předseda EK prof. Staněk seznámil přítomné se závěry z minulého jednání EK a informoval zasláné 

tabulce k simulaci počtu studentů v jednotlivých SP a s tím související průměrnou hodnotou KEN. 

Rektor následně informoval o nastavení bezpečné hodnoty průměrného KEN (překročení o max. 2,5 %). 

Představil počty studentů stanovené jednotlivými fakultami v daných studijních programech, kdy 

překročení, či podkročení bude znamenat podíl na případné pokutě. V tabulce (která je součástí tohoto 

zápisu) se závaznými počty studentů je negativní odchylka od KEN rovna 2,416 %. Rektor vysvětlil, že 

není důležité, v jakém stupni studia budou fakulty mít požadované počty studentů, ale je důležité, aby byly 

dodrženy počty v rámci jednotlivých KEN.   

Děkan Pilík sdělil, že informoval o nastavených počtech studentů FAME a případných důsledků v AS 

FAME a kolegiu děkana FAME. 

 

Usnesení EK AS UTB č. 01/06/2024 

EK AS UTB doporučuje respektovat počty studentů přijatých do prvních ročníků všech stupňů studia dle 

Tabulky, která je přílohou zápisu. Pokud dojde k poklesu KEN o více jak 3 %, bude se na pokutě podílet ta 

součást, která způsobila podkročení/překročení počtu studentů uvedených v tabulce. 
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Pro:   9 

Proti:   0 

Zdržel se:  0 

 

Ad 2) Mzdová koheze. 

Rektor formou prezentace představil závěry ze Semináře k Podnětu na podporu mzdové koheze na VVŠ. 

Cílem „Podnětu“ je poskytnout VVŠ další účelově určené finanční prostředky pro zlepšení podmínek 

odměňování na VVŠ, které by v nejkratším možném termínu školám umožnily reagovat na nejvýraznější 

disproporce mzdového systému, a současně byly motivačním nástrojem pro nastavení takových interních 

pravidel odměňování, která těmto negativním jevům do budoucna zabrání. Přidělené prostředky byly 

členěny z 50 % dle A a z 50 % dle K, pro UTB ve Zlíně to pak vychází na 21 753 545 Kč. Povinností je 

mít registrovaný „jednotný mzdový předpis“ předložený k registraci do 30. 9. 2024. Výše uvedená 

přidělená částka nemůže být zaměstnancům vyplacena formou odměny či formou mimořádného osobního 

příplatku, a musí být vyčerpána v letošním roce. Uvažuje se o variantě, že by i UTB změnila 

v požadovaném termínu mzdový předpis rozšířený o „institut další mzdy“ (jedna z možností, jak tyto 

prostředky čerpat). 

Rektor dále prezentoval průměrné mzdy AP na jednotlivých součástech v porovnání s průměrem v ČR. 

Není ale cílem, aby se univerzity dorovnávaly průměru ČR. 

Doc. Novák komentoval situaci (průměr, ne medián; mzda ke srovnání by měla vycházet z tarifu případně 

ze „standardního“ OH – ne projekty, které to výrazně zkreslují). 

K danému tématu proběhla rozsáhlá diskuse. 

 

Ad 3) Různé. 

Rektor tlumočil informace od prorektora Kubalčíka o výrazném zkrácení prostředků pro UTB na program 

Erasmus. V případě zaměstnanců se jedná až o cca 95 % pokles. Problém vznikl v souvislosti s rokem 

2021, kdy některé univerzity, včetně UTB, nevyčerpaly prostředky z důvodu v té době platných omezení 

(COVID) a na následující rok žádaly jen o rozdíl. DZS v letošním roce potom přerozdělil prostředky na 

základě požádaných prostředků z minulých let, kdy to v minulosti (rok 2021) byl jen právě ten rozdíl. 

Spolu s postiženými univerzitami se UTB pokusí rozporovat toto rozhodnutí. Bude snaha v rámci UTB, i 

přes tuto negativní situaci, udržet výjezdy na standardní úrovni. 

 

 

Konec zasedání: 8:55 h 

Ve Zlíně dne: 18. 6. 2024 

 

 

 

 

prof. Ing. Michal Staněk, Ph.D., v. r. 

           předseda EK AS UTB 


